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SLEKOVEC ALEKSANDER 
NAZORJEVA 13, 66310 IZOLA

Vrnitev odp ?
Po zadnjih in fo rm acijah  v  izolskem družbenem  gospo
darstvu, kjer je še vedno največ zaposlenih, ne gre priča
kovati večjih prem ikov. Resda števila zaposlenih ne gre 
prim erja ti z obdob jem  pred trem i leti, saj se je v Menanu,

zaposlenih povsod izpoln ju je jo  : 
ko vefika naročila, kar dokazuje, da je bil sistem realsociali
stičnega gospodarstva pisan na kožo tis tih , ki so predv
sem prihajali v  službo. Ali po plačo, ko t hočete. Rezultati 
n jihovega dela so b ili kaj m alo pom em bni.
Tako je danes na delu v  M ehanu (ne v pro izvodn ji, tem 
več v njeni p rip rav i) 150 delavcev. Večina od 396 redno 
zaposlenih bo vse do  začetka februarja na dopustu , pro
stih dnevih in podobno. Februarja naj bi de lovni ritem  
počasi spet pospešili, saj bodo  večja naročila iz tu jine  
prišla v Izolo šele v maju, kar pom en i ponovno  zaposlitev 
za do ločen čas 97 delavcev, ki so trenu tno  na zavodu za 
zaposlovanje.
V Delamarisu, kjer je v  celoten sistem vključen ih 440 dela
vcev so z začetkom  letošnjega poslovanja zadovoljn i. Za
radi povečanih naročil, predvsem  iz tu jine , so v rib ji proiz
vodn ji pred kratkim  zaposlili 40 novih delavcev. Nelojalna 
konkurenca s Hrvaške ni več ovira pri prodaji delamariso- 
vih izdelkov, saj je na trgu  ni več zaznati. Vsaj ne v taki 
m eri ko t lani, ko so jim  sosedje z dam pinškim i cenami po
vzročili kar precej težav.
V O prem i, ki se je preoblikovala v več družb, iščejo nove 
rešitve z ita lijanskim  partnerjem , predvsem v ob lik i dokapi-

O  doga jan ju  v Ladjedelnici, ki jo  Finor in Sklad prodajata 
prav te dn i bo m o  poroča li posebej, zato še beseda dve o 
ob rti. Nekaj m ožnosti za zaposlovanje 
bi b ilo tud i tam , vendar konkretn ih  ukrepov in vzpodbud 
v tej smeri ni. Škoda, saj so po trebe po aelu veliko večje 
od m ožnosti ------------------------- ---------------Vlado Ostrouška
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V tej številki se:
- ČIGAVA BO LONKA
- KDO BO N O VI ŽUPAN
-  ZGODOVONA RIBIŠTVA 

(  N O V FELJTON )

LEPA VEST
JUTRI ŽREB

Jutrišnji večer (petek zvečer ob 20.uri) 
bo za nekaj tzolanov kar srečen. 
Nekomu se bo zgodilo, da bo tako, 
mimogre, dobil za lahko noč še 
avtomobil RENAULT S, ki ga Je v akciji 
December v Izoli prispeval Merkator 
Trgoavto Iz Kopra.
Seveda pa bodo srečni tudi tisti, ki 
bodo prejeli avtomatic TOMOS ali 
motorno žogo, ki Ju prispeva Jestvina, 
ali pa srečbnež, ki bo nepričakovano 
dobil videorekorder, ki ga prispeva 
Merkator Degro.
Igrali bodo PRIMORSKI FANTJE,

Rezultati bodo objavljeni v 
In na teletekstu TVS

___
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Izteka se leto 
prijetnega sodelovanja 
z Mandračem in  za 
konec si pač 
privoščimo posladek: 
š tir i razglednice v eni.

1. T rattorìa a lla  posta 
je  v zgradbi, k i danes 
gosti delikateso in  
mlečno restavracijo

2. La stazione je  
nekdanja železniška 
postaja v kateri im ata  
zdaj svoje prostore 
zveza telesnokultum ih  
društev in  strelska 
družina Darko 
Marušič

3. Casa Corradina je  
stavba nad tržnico, ki 
j i  pravim o Pri 
Makedoncu, uradno pa 
se imenuje Bife Center.

4. La capella d i St. 
Pietro je edina zgradba 
z razglednice, k i je  n i 
več, saj so jo  porušili 
ob š ir itv i tovarne Iris.

ZADNJA VEST
Ladjedelnica Izola ue ni dobila novega lastni
ka, zato pa si je  zagotovila delo v tem letu po 
pogodbi s partnerji iz Gruzije. Ladje bodo po
pravlja li v Izoli, peskanje pa opravili v turistič
nih Benetkah.  _____ _



PTT's NOT DEAD je vaša rubrika, spoštovani 
bratci. V njej objavljamo vaše odgovore, 
mnenja in reakcije na zapise v Mandraču ali 
dogodke okrog nas. Po sklepu časopisnega 
sveta prispevki za to rubriko ne smejo biti 
daljši od 45 tipkanih vrstic, morajo pa biti 
podpisani in sploh v skladu z ustrezno 
zakonodajo.
Naš naslov je: Mandrač, Veliki trg 1, 66310 
Izola, telefon pa 066/61-139

SE 0  ZVEREH, BOGU IN LJUDEH
Priznam, da nisem pričakoval takega odmeva na 
moja božična voščila. Niti po številu, kaj šele po 
vsebini.
Vsekakor najlepša hvala za voščila in dobre želje. 
Prepričan sem, da so gospodje Nevio Paliska, Lucio 
Gobbo in Ernest Cah mislili z njimi resno - prav ta
ko kot s svojo užaljenostjo in protestom. Vsem Izo- 
lanom - ki jih gotovo bolje poznajo kot tisti "prišlek 
od drugod" - so hoteli vendar pojasniti, da vendar 
niso zveri, pa naj ši župnik misli kar si hoče! Pa saj 
niso samo oni taki, kar štiri milijarde naj bo njim 
podobnih. Res, nekaj mora biti pri vsej stvari naro
be - ker ne z njimi, gotovo z župnikom, ki si pri
vošči zmerjanje z zvermi - kar tako na počez. Res, 
predrznost brez primere!
Ob takem razmišljanju se najprej bojim, da se ne bi 
prevzel. Pripisujejo mi namreč - vsaj posredno - 
neizmerno junaštvo. Če je namreč po moji logiki, 
ki mi jo omenjeni gospodje pripisujejo, v Izoli res 
toliko zveri, kolikor je ljudi, ki z Bogom nimajo ali 
nočejo imeti opravka, potem je sploh dobro, da si 
še drznem v mesto! Saj vendar prežijo za vsakim 
vogalom in kaj naj sploh še počenjam v tem zverin
jaku. Verjetno sem preveč slabo ali pa dobesedno 
razumel tisto staro latinsko: Homo homini lupus! 
Moram se opravičiti - seveda živalim, med katere 
sodijo tudi zveri. Po nemarnem sem zlorabil njiho
ve lastnosti in jih hotel primerjati našim človeškim. 
Dejansko pa živali, niti najbolj krute ne, še zdaleč 
ne znajo biti tako okrutne in surove, kot mi ljudje. 
Nekatera grozodejstva iz naše pol pretekle zgodo
vine so bila opisana in verjamem, da ob njih človek 
ne more ostati neprizadet! Ko opisujemo človeka, 
se namreč radi zatekamo k prispodobam: priden 
kot mravlja, delaven kot čebela, močan kot slon, 
prebrisan kot lisica; po prekrokani noči ima kdo zju
traj mačka, nekateri celo tigra...!
Ko sem torej pisal o zverinskosti(pridevnikl), sem jo 
vzel kot prispodobo za "nečloveškost"(lastnost) 
znotraj človeka. In seveda mi tudi na kraj pameti ne 
pride, da bi celega človeka opredeljeval po eni iz
med njegovih lastnosti. Kdor zna biti dober še ni 
poosebljena dobrota; in kdor je v določeni stvari 
nepopolen, še ni v bistvu in do konca pokvarjen. In 
ko človek pozablja na svoje dostojanstvo in postaja 
"ne-človek”, lahko v določenih pogledih postaja tu
di podoben zverem. Ne gre torej za delitev na lju
di, ki naj bi bili božji in na zveri, ki so tisti, ki se za 
Boga ne zmenijo! Delitev poteka znotraj človeka - v 
njegovi pameti in srcu: hočemo ali nočemo biti 
ljudje! Ne bo torej treba nobene nove smeri, kjer bi 
sociologija raziskovala novotarije izolskega župni
ka!
Veliko težje je vprašanje, koliko ima s človekovo 
notranjo (ne)urejenostjo opraviti Bog in božje. Ver
jetno toliko kolikor vsak posameznik hoče in dopu
sti. Svojo osebno lestvico vrednot, ki pa se nagiba 
ali bolj k človeškemu ali ne-človeškemu(=zverinske- 
mu), si pač moramo zgraditi in utemeljiti sami. Kaj 
je dobro in v čast človeku presneto dobro vemo vsi 
- verni in neverni. Vsebina desetih božjih zapovedi 
je najprej obveza za temeljno človeško sožitje: žive
ti tako, da boš vreden spoštovanja drugih; spošto
vanje svojega življenja in življenja drugih; spoštljiva 
in odgovorna uporaba spolnosti; skrb za pošten 
odnos do lastnine; prizadevanje zakorektnost v 
mišljenju, presojanju in govorjenju... Te vrednote 
lahko vzamemo kot kulturno dediščino, kot za
puščino staršev, kot "iznajdbo", do katere smo se 
sami povzpeli. Verni jih utemeljujemo z Bogom in 
Svetim pismom in tudi Bog je tisti, ki presoja iz

polnjevanje le-teh.
Odveč je torej bojazen in celo podtaknjen očitek, 
da so vsi ateisti preprosto zveri in da vsi verni že sa
mo po sebi svetniki! Morda je dolgoletna partijska 
enoumnost že tako globoko zlezla pod kožo, da je 
odločilna zunanja pripadost in ne človekova 
notranjost, ki ji pravimo tudi vest. Delitev na "mi 
smo tu, oni so tam", je preveč površna. Kot ljudje 
smo vsi "tu"! Tudi govoriti o strahotah, ki naj bi jih 
delali v imenu takega ali drugačnega boga, je ne
potrebno. Kdor dela slabo, je to slabo, ne glede na 
barvo, raso, vero ali prepričanje. V steklenico z na
lepko vrhunskega vina lahko naliješ hud strup! 
Kdor torej pod krinko vere počenja zverinstva, o 
Bogu ni razumel ničesar! Voščilo, da z božjo po
močjo lahko postajamo bolj božji in brez nje, žal 
bolj zverinski, je preprosto hotelo opozoriti na naš 
notranji vrednostni svet, ki ga po mojem pre
pričanju in osebni izkušnji lahko ob vrednotah, ki 
mi jih ponuja Bog, popolneje zgradim in ga tudi 
utemeljim. Če odmislim Boga in za zadnji kriterij 
postavim samo sebe ali pa tudi spremenljive 
družbene norme, potem se bojim, da bom vred
nostno lestvico vedno bolj zniževal - in to predv
sem na račun človečnosti. Razna slepila, da "sem 
se pač znajdel", "da vsi tako delajo", "da si pač mo
raš znati pomagati"...., so lahko dogovorjeni mod
ni krik, ki pa takrat, ko je človek sam s svojo vestjo, 
le puščajo grenak priokus.
Smo torej pripravljeni razmišljati, da nam Bog in 
božje lahko pomaga postajati bolj človeški; in da je 
človek, prepuščen samemu sebi, dokaj "hitro pok
varljivo blago"; in da zna človek v svoji prefinjeni 
uporabi razuma za slabo v okrutnosti prekašati kr
voločnosti zveri? Če držijo posamezne trditve, ni 
nujno, da za vsakega posameznika veljajo tudi di
rektne vzročne in posledične povezave! Odvisno 
od njegovega notranjega vrednotenja! Vsak sam 
naj presodi, ali mu bolj ali manj čisti ateizem, pre
pričani internacionalizem ali verski fanatizem in 
vse vmesne stopnje, pomagajo k izoblikovanju 
svoje vrednostne podobe. Ta je tista, ki je odločil
na, ne pa pripadnost tako ali drugače pobarvanim 
strankam.
Zgolj pripadnost, tudi Primorski, še ne zagotavlja 
tudi moralnega zadržanja. Hvala Bogu, da so se 
ljudje in tudi "dobri stari župniki" dobro držali. V 
veliki meri tudi zato, ker so svoj notranji svet obli
kovali v skladu z božjimi načeli. Kje so se oblikovali 
in kaj so počenjali "domorodni in uvoženi" politič
ni komisarji, pa tudi vemo.
Pa morda še to. Nekdo predlaga, naj namesto po
pravila naših cerkva (npr. Marije Alietske), raje 
zgradimo zverinjak, ker nam bo še kako potreben! 
Vsekakor, pobuda, vredna razmisleka. Odvisno od 
smeri, v katero se bo izgradnja naše notranjosti 
obrnila. Če bomo še naprej pozabljali na spomeni
ke naše povezave z Bogom - kar naša svetišča vse
kakor so - potem nam vsekakor preostane, da na
mesto njih zgradimo zverinjake, ki bodo vsem 
priče naše duhovne notranjosti. Dejstvo, da so vsi 
naši bogoslužni objekti pomilovanja vredni, z zelo 
jasno govorico vsem prišlekom prepričljivo raz
glaša o stopnji naše vere, kulture in tudi človečno
sti. Čeprav zgledamorda nesmiselno, bo pri nas v 
Izoli treba najprej popraviti svetišča, v katerih naj 
bi prebivalo božje - v ljudeh samih! Šele kasneje bo 
sama po sebi umevna potreba, da bi popravili sve
tišča, ki s svojimi zidovi govorijo o prebivališču Bo
ga med ljudmi. Tako pa nam že arhitektura sama 
kaže, kako je bilo nekoč in kaj smo dosegli v času 
prosvetljenega ateizma. Pojdite po Izoli, poglejte 
okrog sebe in vase in si pošteno priznajte: ali smo 
v zadnjih letih res bolj ljudje in je v nas več človeč
nosti - ali pa sami sebe varamo in delamo gradove 
v oblakih, v katerih pa ne bo nihče od nas stano
val! Ni torej temeljni problem, ali je nekdo ateist ali 
vernik. Odvisno je, koliko je človek!
Morda je potrebno tudi tako razčiščevanje in neke 
vrste prisila, da se stvarem pogleda v oči. Z vesel
jem bom odgovoril tudi v prihodnje, ko bom ko
mu spet stopil na rep. Še v naprej vam voščim veli
ko božjega in s tem pristno človeškega. Zveri naj 
raje ostanejo v zverinjaku.

Župnik Andrej Sedej

"BOLJ BOŽjl IN BOL] ZVERINSKI" Z DRUGEGA 
ZORNEGA KOTA (ALI: ODGOVOR
GOSPODU PALISKI, GOBBU IN g. CAHU)

Za vernega človeka je sveta maša vrhunec 
njegovega duhovnega doživljanja. Ob 
nekaterih cerkvenih praznikih je to doživljanje 
še posebno močno (Božič, Velika noč). Verni 
se takrat lahko zberemo in skupaj izražamo 
naše religiozno prepričanje. Dovolj smo 
široki, da nikom ur ne prepovemo vstopa v 
cerkev; mislim pa, da bi morali vsi tisti ki 
vanjo vstopajo vedeti, da je to  za nas sveti 
prostor, in da z nekulturnim  in nehumanim 
obnašanjem žalijo naša čustva in naše 
življensko prepričanje. Pa tud i če se imajo za 
prepričane ateiste, internacionaliste in 
druge...-iste, bi morali pokazati vsaj nekaj 
osnovne človeške kulture. Kako je s tem sem 
čutil pri praznovanju letošnje polnočnice. 
Številni opredeljeni internacionalisti so tam 
pasli zijala, opazovali cerkveno folkloro, 
klepetali, spuščali prim itivne opazke... Z ženo 
sva morala trem vnetim  klepetuljam, ki so 
odprle debatni krožek za najinim hrbtom  
jasno povedati, kje so meje dostojnosti in jih 
prositi naj si dajo duška zunaj. Pri nobeni 
"navadni" maši ni potreben policijski nadzor. 
Pri polnočni maši, pa so bili potrebni policisti 
s "kletko na štirih kolesih". Zaradi koga vas 
vprašam? Zaradi tistih ki ne vejo kje je meja 
med humanim in nehumanim (da ne rečem 
zverinskim) obnašanjem. Pri nas letos - hvala 
Bogu ni bilo takih incidentov kot so kričanje, 
zmerjanje, pretepanje, petarde,... Smo pa to 
doživljali v preteklih letih. In se ponekod še 
vedno dogaja (npr. v  Koperski stolnici so 
policisti obupali nad zverinskim obnašanjem 
primitivnežev). Kje ste bili vsa ta leta vsi tisti 
internacionalisti? Kdo od vas je povzdvignil 
glas nad tako sramoto?
Kako kristjani razumemo pisanje g. župnika? 
Ker verjamemo da je Bog naš stvarnik, 
verjamemo da bolj ko sledimo božji volji, bolj 
smo šloveški. In bolj ko se od Boga in 
njegovega nauka oddaljujemo, bolj smo 
živalski. Lahko bi rekel tud i zverinski (v tem 
kontekstu bi to  pomenilo isto). To velja za vse 
ljudi tud i za opredeljene kristjane. (Torej sem 
lahko tud i jaz zverinski ko zavračam Boga). 
Zato bi tistim  prenapetim gospodom takole 
povedal: "Zakaj ste vi poskočili", jaz pa sem zo 
normalno sprejel in me ne žali? Dober človek 
vid i v določeni stvari dobro, slab človek pa 
slabo. Tak kakršen si, tako neko stvar (ali 
stavek) razumeš".
Za konec bi g. Cahu odgovoril s popolno 
anekdoto kot jo je on opisal o Kristusu - 
socialistu (oz. komunistu v originalni 
anekdoti). "Nekdo me je vprašal:" ali veš kdo 
so bili prvi "socialisti"? "Ne ne vem", sem mu 
odgovoril. O dgovor je bil: "Apostoli!" "Zakaj?" 
"Zato ker so brez kakršnekoli izobrazbe 
zasedli najvišje položaje!" Ker štosa nisem 
vedel, me je povabil na kapučino; Štos sam 
zame nima posebne vrednosti in ga ne bi 
prenašal dalje, ker se mi zdi preveč 
prim itiven. In vendar sem ga napisal. Zakaj? 
Zato ker se kot zrela oseba z odraslim 
pogovarjam odraslo, Z otrokom  pa spustim 
na otroški nivo. Z vami g. Cah sem se moral 
spustiti še nižje. To res ni moj nivo, toda želel 
sem, da se razumeva.
S spoštovanjem SAMOTORČAN R.

P.S. Vsem , ki imate pripombe na moje 
pisanje sporočam, da nanje ne bom 
odgovarjal. Na tako nizkoten nivo 
komuniciranja se ne morem več spustiti. Zato 
lahko v m iru izlijete vso gnojnico, ki jo 
premorete po meni. Že vnaprej se vam zanjo 
zahvaljujem.

 ̂ SAMOTORČAN R., Izola
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Visoka šola
(TF)V petek 9.1. je  b ila  v prostorih SCTŠja 
ustanovitvena skupščina CIRTa, podjetja za 
Izobraževanje In razvoj turizm a. Omenjeno 
novoustanovljeno podjetje je  prvi korak k ustanovitvi 
visokošolskega centra na Obali ozirom a prvi korak k 
ustanovitvi visoke turistične šole. Omenjeno podjetje bo 
p ri ministrstvu za šolstvo in šport vložilo vlogo za  
pridobitev koncesije za  opravljanje izobraževalne 
dejavnosti. V kolikor se bo CIRTu posrečilo pridobiti 
koncesijo pravočasno, se v naslednji jeseni lahko že 
nadejamo prvih izobraževalnih programov. Podjetje j o  
ustanovila predvsem primorska hotelska In turistična 
podjetja: Metropol, Bernardin, M arina Portorož, 
Palače, Simonov zaliv, riviera, H it Nova Gorica, Hoteli 
Piran, Belveder, Hoteli Koper, Adriatic, Kompas. 
Osnovni vložki posameznih ustanoviteljev so po 2 0 0 0 0 0  
SIT, tako dg znaša ustanovni kap ita l podjetja 2 .4 0 0 0 0 0  
tolarjev. Čeprav se je  v zadnjem govorilo tudi o 
možnosti, da b i sedež visoke šole lahko b il v Portorožu, v 
vlili M ariji, p a  je  bilo na omenjenem zboru le čutiti večjo 
naklonjenost do Izole. Zanimivo, da na ustanovni 
skupščini na katero niso b ili vabljeni n iti novinarji, ni 
bilo nobenega predstavnika občinskih oblasti, ne 
koprske ne piranske In ne Izolske.

P rv ič  p o  n o vo le tn e m  p o č itk u  se je  v  to rek  sesta l 
iz o ls k i iz v rš n i svet. V la d a  zgleda spoč ito  in  k o t  
kaže j i  tu d i vo lje  za  de lo n i še z m a n jk a lo . Pa ja  je  
ne bom o p o m la d i m e n ja li,  s red i na jveč je  delovne  
vneme.

Na vrsti so komunalne dejavnosti

V lanskem letu je b il izolski občinski proračun 
najbolj obremenjen z gradnjo nove osnovne šole v 
Livadah. Zaradi te investicje so bile kar vidno 
zapostavljene ostale dejavnosti, predvsem s 
prodročja komunalne infrastrukture in 
komunalnega urejanja. Prav zato se je izvršni svet 
odločil, da v letošnjem letu več pozornosti nameni 
ureditvi in  obnovi nekaterih cest, urejanju 
prometnega režima, ter vsem ostalim kom unalnim  
dejavnostim. Tako so krajevni skupnosti Korte 
nam enili m ilijo n  štiristo tisoč tolarjev za ureditev 
ceste Baredi - Gažon. V zvezi z omenjeno 
problematiko so tud i podprli predlog odloka o 
dejavnostih in  pogojih za opravljanje javnih služb s 
koncesijo. Po sprejetem predlogu bodo za vrsto 
kom unalnih dejavnosti razpisali koncesije in 
dejavnost oddali najboljšemu ponudniku.

Lonka, dost te mamo

Izola z Lonko nima sreče. O ubogi Lonki je b ilo 
izrečenih že to liko  besed, ki pa niso prav nič 
pomagale. Vlada je o Lonki spet razpravljala. 
Pogodba z G raffit d.o.o. je konec leta potekla, ker 
omenjeni firm i Lonke n i uspelo oživiti. Omenjeno 
podjetje je hotelo v sodelovanju z Mehanom na 
Lonki postaviti Mehanoland, vendar je kasneje 
Mehano dobil druge prostore (Kidričevo nabrežeje) 
in  odstopil od pogodbe. Izvršni svet se sedaj odločil, 
da bo pripravil razpis za oddajo Lonke v najem. Ker 
gre za zelo zanim ivo lokacijo, lahko upravičeno 
pričakujemo, da se bo na razpis prijavilo  kar nekaj 
interesentov. Izvršni svet je odločen, da bo kriterij 
izbire najbolješega med n jim i le kakovost

ponujenega.
In kdo so potencialni bodoči upravite lji Lonke? 
Neuradno smo izvedeli za dva. Za Lonko naj bi se 
zanimalo koprsko podjetje In tour ter bivši 
predsednik izolske vlade s svojim podjetjem 
oziroma s svojim i r ib jim i dobrotam i na h itro  
(Ribarija) v sodelovanju s turistično valiln ico.
Seveda pa se bo na razpis nedvomno p rijav il še kdo.

Tudi turizem n i b il izpuščen na zadnjem zasedanju 
vlade. Najprej so se seznanili s programom dela 
Obalno kraške turistične poslovne skupnosti, katera 
promovira turizem obalno kraške regije. To seveda 
stane in Izola naj bi za leto 94 namenila OKTPS 
okoli 9 m ilijonov  tolarjev. Priložnost za učinkovito 
promocijo Izole v Evropi pa bodo tud i Združene igre 
narodov, ki bodo letos v glavnem potekale v Izoli. 
Igre bodo že v jun iju  mesecu, izvršni svet pa se na to 
že pripravlja. T.F.



- T- ■>'NI, DA BI ! 
SE TRUDIL !
Bili so časi, ko se je govorilo, da kdor 
hoče delat delo najde. Če verjamete ali 
ne ta rek še zmeraj drži, vendar pa ta 
trditev zahteva rahlo pogojno 
dopolnitev, ki se glasi; Delo najdeš, če ga 
ne iščeš na zavodu za zaposlitev.
Smešno ne! Saj ne, da se pritožujem čez 
to, da mi dela ne dajo. Pritožujem se, ker 
mi delat ne pustijo. Na uredništvu 
Mandrača so namreč lastnoročno 
sklenili, da me pošljejo na zavod za 
zaposlovanje, kjer naj bi pobral par 
podatkov in mimogrede napisal članek o 
razmerah v zaposlovalni politiki izolske 
domačije. Slišati je bilo smešno lahko.
Ker pa sem zelo sramežljiv človek, sem se 
mukoma odpravil na pot, saj veste kako 
je če mora človek po pisarnah. Edina 
tolažba so mi bile besede Davorina 
Adlerja, ki je nekoč izjavil, da ni noben 
vrag tako črn, kot je videt na prvi pogled. 
Verjel sem in potrkal na vrata, kjer je 
lepo pisalo, da tam delijo službe. Ni kaj, 
prav je imel gospod Adler. Iz pisarne je 
namreč prišla deklica precej nižja od 
mene, tako da se česa hudega ni bilo 
nadejati. Ko sem nekako izdavil po kaj 
sem prišel, sem moral z njo mimo vrat 
kjer je pisalo PSIHOLOG, na srečo samo 
mimo. Prišla sva do drugih vrat, kjer ne 
vem več kaj je pisalo, vem pa, da sem se 
moral znova daviti z zgodbo o tem, da 
bi rad podatke o tem in onem. In znova 
so imeli gospod Adler prav. Moja nova 
poslušalka se je celo nasmehnila, ko mi 
je povedala, da s podatki ne bo nič, saj 
so se v Kopru kjer imajo centralo, 
pametno sklenili, da bodo podatke 
izdajali samo oni in nihče drug. Hotel 
sem še vprašat, če morajo vsi, ki iščejo 
delo, v Koper, ampak kaj sem hotel, če je 
bila pa tako prijazna. Še telefonsko 
številko koprskega zavoda mi je dala, če 
bom slučajno še naprej siten. Zaman 
sem upal, da je številka njenega telefona. 
Ko sem omenjeno številko poklical se je 
namreč javil nek čuden moški glas, ki bi 
lahko dobil službo na policiji mimogrede, 
če bi le hotel. Povedati sem mu moral vse 
živo preden je svečano izjavil, da me bo 
vezal v drugo pisarno. Prijeten glas, ki se 
je zaslišal iz slušalke me je skoraj 
uspaval, tako da sem le s težavo znova 
povedal vse. Ko rečem vse, je to 
dobesedno. Ko sem povedal, kar sem 
moral, se me je končno usmilila in me 
nagradila s tem, da mi je povedala, da 
me bo tudi ona vezala naprej. In ko je 
šlo še par krogov tako, sem obupal. Ne 
samo, da so si Kopru že prilastili titulo 
upravnega okraja, še po delo bom moral 
po novem v Koper. A že sedaj, ko sem 
iskal samo podatke o delu sem slabo 
opravil, kaj bi šele bilo, če bi iskal delo? 
NI, DA BI SE TRUDIL!

Ivan Vrtnik Blaško

IN RIBICA JE REKLA...
Ste že kdaj slišali, da bi ribe govorile? 
Najbrž ne. Zato pa zelo radi govorijo 
ribiči. Seveda le takrat, ko ne lovijo.
Kajti, ko lovijo so ponavadi čisto tiho. 
Morda je res, da ribe ne govorijo, slišijo 
pa prav gotovo. Pa vendar niso ribiči 
tiho zato, da bi jih ribice ne slišale. Tiho 
so zato, da bi oni slišali njih. Ae boste 
torej videli, da kdo namaka trnek na 
pomolu in sedi čisto pri miru, vedite, da 
posluša. Koga? ]a ribice vendar! Če ne 
verjamete se prepričajte sami.
Pol leta je že odkar imamo v Izoli, 
morsko športni ribolovni klub Menula, 
ki se je lani lahko pohvalil s približno 
100 člani. Letos pa pričakujejo, da se bo 
število le teh podvojilo. To pa je 
priložnost, da se sami prepričate s čim 
se ukvarjajo. Poglavitni cilj kluba je 
izobraževanje in seznanjanje z kulturo 
ribolova. Seveda je tudi pri njih izražena 
želja, da bi svoje znanje preverili na 
tekmovanjih, kar je bilo do sedaj 
nemogoče, vsaj za izolane. V Sloveniji 
namreč deluje kar lepo število klubov za 
športni ribolov na morju, ki veselo 
prirejajo tekmovanja in se jih seveda 
tudi udeležujejo,! tako so bili na primer 
lani predstavniki Slovenije peti na 
svetovnem prvenstvu v Franciji). Ker pa 
Izola ni imela kluba, se tudi tekmovanj 
ni mogla udeleževati, za udeležbo je 
namreč potrebna članska izkaznica. Da 
pa bi izolane povabil klub iz Pirana ali 
kateri drugi, očitno ni bito misliti. Sedaj 
povabil ne potrebujejo. Še več! Odtočili 
so se , da bodo v okviru kluba tudi sami 
organizirali kakšno tekmovanje in nanj 

j  povabili člane drugih klubov. 
Nenavsezadnje je izmenjava izkušenj 
med klubi najbolj prisotna prav na

tekmovanjih. Članska izkaznica služi kot 
dovolilnica za ribolov na morju. Za 
letno članarino, ki znaša 4000 S it., za 
mladince pa samo 1000 S it., imajo 
člani enake ugodnosti, kot jih imajo 
imetniki dovolilnic za tov na morju. 
Seveda pa lahko poleg tega računajo 
tudi na ugodnosti, ki jih nudi klub. 
Glede na to, da med članarino in ceno 
dovolilnice, ki si jo morate drugače 
kupiti ni neke bistvene razlike, lahko 
kot član kluba, samo 
pridobite. Če torej želite postati član te 
številčne družine, boste vse informacije 
v zvezi s tem dobili v trgovini z ribiškim 
priborom FISH MARKET v Gramscijevi 4 
ali na njihov telefon 62 383. Tam se 
boste lahko oskrbeli tudi z vsem 
potrebnim za vaš hobby.
Omembe vredna je tudi, zaenkrat samo 
želja in dolgoročno razmišljanje 
predsednika kluba Ladislava Štruklja, ki 
bi rad v bližnji bodočnosti videl, da bi v 
Izoli imeli muzej ribištva. Nekdo iz 
kluba je hudomušno pripomnil, da tak 
muzej že obstaja, nenavsezadnje 
imamo Delamaris. Žal se z Ladijem o 
njegovih načrtih in videnjih okoli

odsoten zaradi bolezni, tako da ga 
sedaj nadomešča podpredsednik kluba 
Grgurovič Zvone, ki mu je ideja o 
muzeju zelo všeč, vendar nam je 
svetoval naj se raje pogovorimo z 
Vladom, ker je ideja njegova in bomo 
tako več zvedeli. Ne preostane nam 
torej drugega kot, da upamo na 
čimprejšnjo ozdravitev.
T ako  to re j!  Če ž e lite  zv e d e ti, k a j  
g o v o rijo  r ib ic e ...!

V.I.B.
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JE sreča ! 
V zdravju JE ! 

La felicità c'è ! 
Nella salute, sì !

Za novo medicinsko opremo v 
Zdravstvenem domu Izola.

Per la nuova attrezzatura medica per 
la Casa di sanità di Isola.

ziro racun: 
conto corrente: 51430 - 605 -  31413

s pripisom: ZA MEDICINSKO OPREMO 
con aggiunta: PER L’ATTREZZATURA MEDICA

Za nam i je p rib ližn o  en mesec akcije: JE SREČA! V 
ZDRAVJU JE! Kot veste je namen akcije zbiranje sred
stev zavnakup medicinske opreme za Zdravstveni dom 
Izola. Ce bo akcija uspela bomo morda p o k rili 5% 
po trebn ih  sredstev. N epopravljivo  škodo nam je naredi
la neresnična izjava generalnega sekretarja zdravniške 
zbornice, da smo izo lski zd ravn ik i zaprosili za dovo ljen
je za zasebno opravljan je  dejavnosti. Klub takojšnjem u 
dem antiju  v  vseh sredstvih javnega obveščanja se je 
opazno obču til upad v  in te n z ite ti akcije.
Ker z akcijo  še nadalju jem o bom o vse, k i v  n je j sodelu
jejo, našteli ob njenem  zaključku. Po dosedanjih podat
k ih  je potrebo po posodobitv i naših uslug na jbo lj obču
t i lo  podjetje  Delmar d.o.o. Izola, zahvalju jem o pa se se
veda vsem, k i so v akc iji kakorko li sodelovali. Z vesel
jem sporočamo, da smo 10. januarja p riče li z novo de
javnostjo  v  naši ustanovi in  sicer, s stacionarno fiz io te 
rapijo. Doslej so m ora li naši pacienti te usluge iskati ce
lo zunaj naše občine. Te p ridob itve  bo vesel marsikateri 
Izolan s k ro n ič n im i pa tu d i a ku tn im i težavami lokom o
tornega in  živčnom isičnega sistema. Oprema je sodobna 
in  vk ljuču je  tu d i terapevtski laser. Več o tej p r id o b itv i v 
naslednjem M andraču.
Kmalu bo labora to rij delal tu d i popoldne in  ne le do
poldne, ko t doslej. Tako se bo h itro s t osnovne diagno
stike b istveno povečala. To pa je povezano z nabavo ozi
roma p lač ilom  avtomatskega krvnega analizatorja, k i ga 
im am o že skoraj mesec dn i na preizkušnji. Dobro kažejo 
tu d i ak tivnos ti za nabavo ultrazvoka, če nam bo uspelo, 
se bodo tega aparata veselile vse bodoče mamice in  ko
pica drug ih  pacientov s težavami organov v trebušni 
v o t lin i in  sečnim i po tm i, ki po več mesecev čakajo na 
ultrazvočno preiskavo v drug ih  ustanovah. Rešujemo 
tu d i problem  Reševalne postaje, predvsem njenega voz
nega parka. Računamo, da nam bo v sodelovanju z ne
kaj po d je tji uspelo počasi o b n o v iti vozni park. Se vedno 
pa nas na jbo lj teži rak rana izolskega osnovnega 
zdravstva. Gre za staro stavbo zdravstvenega doma, ki 
so jo zgrad ili leta 1890 in  zaradi svoje gradnje in  ured it
ve onemogoča razvoj kva lite tne  prim arne zdravstvene 
mreže. Zato ponovno apeliram o na poslance občinske 
skupščine, da se ob odločan ju o zazidalnem načrtu Okt. 
revolucije, k i vsebuje tu d i lokacijo  novega zdravstvene-

fa doma, za trenutek ozrejo tu d i po sosednjih občinah, 
amor je za izgradnjo n jih o v ih  dom ov odtekal tud i 

izo lski denar. V problem  gradnje novega zdravstvenega 
doma bo treba, prej a li slej, u g rizn iti. O d ločitev ne bo 
enostavna, bo pa lažja, če se bo vsakdo, ki bo sodeloval 
p ri n je j, končno vprašal, ne le:
Kaj lahko Izola naredi dobrega zame.
Ampak, kaj on lahko dobrega stori za Izolo, 
dr. M arino Ferfolja

Sekretariat za občo upravo 
občine Izola

razpisuje delovno mesto 
KOMUNALNI REDAR - 
pooblaščena 
uradna oseba

Poleg pogojev, določenih z zakonom, mora kandi
dat izpolnjevati še naslednje:
- V. stopnja izobrazbe
- najmanj 2 leti delovnih izkušenj; prednost ima
jo kandidati, ki so delali na
enakem delovnem mestu ali v policiji
- strokovni izpit
- znanje slovenskega in italijanskega jezika

Prijave z dokazili o izobrazbi in državljanstvu ter izpoln
jevanju drugih
razpisnih pogojev kandidati pošljejo v roku 8 dni po ob
javi na naslov:
Sekretariat za občo upravo občine Izola, Kidričevo nab
režje 8, 66310 Izola, s 
pripisom:
"prijava na razpis"
O Izbiri bodo kandidati ob
veščeni v 30 dneh po končanem zbiranju prijav.

Sekretar:
Branko Andrejašič, d ipl.prav.

Občinski štab za civilno zaščito Izola

vabi k sodelovanju predavatelje za  
usposabljanje pripadnikov 
civilne zaščite.

POGOJI:
- končana VI. ali VII. stopnja strokovne 
izobrazbe - smer medicina, 
gradbeništvo, kemija
- pripravljenost za delo z ljudm i
- slovensko državljanstvo

Prednost bodo imeli interesenti, ki že sedaj 
aktivno delajo na področju 
zaščite in reševanja.

Vsa dodatna pojasnila in informacije dobite  na Oddel
ku za obram bo občine Izola, Drevored 1. maja št. I l a ,  
tel.št. 67-158 ali 67-097, g. Kleva - vsak delovni dan od 
12.00 do 14.00 ure.
Občinski štab CZ

j



PONEDELJKOV VEČER
DOMAČIH PESMI IN NADEVOV

Na re d n i p o m a n d a tn i seji se je 
sestala bivša občinska v lad a . Se
jo, k i  je b ila  v  h o te lu  M a rin a , je 
sk lica l č lan  bivšega IS, Iv a n  Pa- 
liska , k a r  ga ja kasneje še drago  
stalo.

U r a d n e g a  dela se je udeležil 
naš specialist za podta lne in fo rm a 
cije, V lad o  Ostrouška, k i je v 
u redn ištvo  prinesel senzacionalno 
in fo rm ac ijo , k i jo, zaradi njenega 

omena, ob jav ljam o  v polkrep- 
em tisku . Bivša vlada je na svoji 

redn i pom a n d a tn i seji, sklepčno 
in  s skoraj 100 odsto tno udeležbo, 
sprejela nas ledn ji SKLEP:

B ivši izv ršn i svet SO IZo la ,

f»od predsedstvom  Jožeta Černe- 
iča, u g o tav lja , da je g rad n ja  

izo lske M a rin e  zgrešena investi
c ija  in  dejansko d ružbeno  
škod ljivo  dejanje, zato  naspro
tu je  n jenem u dokončan ju . V la 
da se posebej zah va lju je  gospo
du m in is tru  Jazb inšku  za n jego
vo pokončno  d ržo  in  ž ilavost s 
k a te ro  je z a v ira l rea lizac ijo  n ji
h o v ih  b lo d n ih  m is li in  ta k o  
prep reč il še večjo družbeno  ško
do.
H k rati so v v la d i u g o to v ili, 
da je za takšno  ravn an je  nepos
redno odgovoren d ire k to r  Za
voda za p la n ira n je , A leksander 
Lozej, za to  p red lagajo  njegovo  
odstavitev. K ot svojega k a n d i
d a ta  za njegovega nas ledn ika  
bo bivša v lad a  p red lag a la  zna
nega s tro k o v n ja k a  in  borca za  
svobodno Izo lo , vendar n jego
vega im en a  za e n k ra t še ne m o
rejo in  ne že lijo  p red s tav iti jav 
nosti.

V nada ljevan ju  se je v lada lo t ila  
tekoč ih  zadev, dom ačih , pa tu d i 
nekaterih  od drugod. Bile so lah 
ke, pa tu d i težke. Ravno dovo lj, da 
so č lan i bivše vlade u g o to v ili, da 
sploh niso b il i  razrešeni. Bivši 
p redsednik j ih  n i razrešil, skupšči
na pa tu d i ne. Tako so dejansko še 
vedno v fu n k c ij i vlade, k i pa n im a 
kom u v lada ti.

Za ra z liko  od ob iča jn ih  sej je b i
la tok ra tna  več k o t sklepčna, če b i 
se sestanka udeležila  se sedanji 
predsednik A d ler in  fin a n č n ik  
Ju rko v ič  pa b i im e li sk lepčni celo 
obe v lad i.

Najbolj zagrenjena je b ila  D u n 
ja  Kom ljanec, k i je spet začela eno 
od svo jih  tedenskih shujševaln ih 
kur. N jej na čast je kuha r postregel s 
kostjo v p ik a n tn i om aki, vendar se 
je D unja vseeno raje od loč ila  za tira 
misu. Gre za znano shujševalno ku 
ro z im enom : tiram isu  per tira re  ch i
l i  giù.

Ostaja neznanka, kdo je na 
koncu po tegn il ta  kra tko . Je b il to  
m orda Iv a n  Paliska  a li kdo d rug i 
iz starega izvršnega sveta. A li je 
odpisane častil n o v i m andatar

fireko svo jih  zastopnikov B raneta  
n Aleksandra? A li pa je res, da sta 

D u n ja  in  Jože ob koncu m andata 
pobasala vsak po en b lo k
na roč iln ic , za kazen, ker so ju  tako 
na h itro  odstavili?  Preiskava je v 
teku (na dolge proge).

N a sp lo h  je b i l  večer zelo z a n i
m iv .
V preddverju, brez neposredne po
vezave s sejo bivše vlade, je im ela  
poslanski večer B reda Pečan. Ka
ko dobim o takšen večer? Potrebu
jemo večer in poslanko (ali pos
lanca). Vse skupaj spravimo v jav
n i lokal in  že je to poslanski 
večer. Sicer pa sta bila tam  tud i 
W e rn e r in  Lojze, k i pripravljata  
desant na Izolo im enovan Igre na
rodov, k i se bo zgodil to poletje.

V neposredni b liž in i (natančneje 
v zimskem vrtu  hotela M arina) je 
b il tud i nogom etni trener v odslo
v itv i, M ir a n  Ž lo g a r, za katerega 
še zdaj n i jasno, a li je poskušal pri 
neuradnem osebju hotela dobiti 
zveze z U krajino, a li pa je le kon
tro lira l soprogo, k i je sodelovala 
na seji bivšega izvršnega sveta.

O  neuradnem  osebju le to liko , 
da je p riš la  nova  p o š iljk a  am basa
d o rk  d o b re  vo lje . Čeprav so k o 
m aj p riš le  je b i lo  v id e ti,  da gre za 
angažirane  m is io n a rke , k i so že 
navezale ko n k re tn e  s tike  z dobre  
vo lje  p o tre b n im i. Po govo ru  so
deč so dobre  vo lje  tre n u tn o  še na
jb o lj p o tre b n i gosti iz  sosednje 
Ita lije .

Nekoč je bilo črnograditeljsko 
naselje MALA SEVA. Potem so se 

začela najrazličnejša nategovanja 
in danes je naselje legalizirano, 

očitno pa je  dobilo tudi novo ime.

TO JE ONA !
K ar dolgo je  tra ja lo , da sm oga od
k r ili,  saj se je  skriva l in  verjetno 
celo sam p o d tika l napačne vesti o 
tem, kdo je  srečnež z 
20.000.000,00 (dvajset m ilijonov) 
tolarjev. Najprej je  b ilo  s liša ti o 
tem, da je  3x3 p rile te l v neposred
no b liž ino  Celestine, potem je  b ilo  
s liša ti o srečnici iz  banke, a vse 
skupaj n i dobilo nobene potrditve. 
Delavka v L o te r iji Slovenije upa, 
da se bo srečnež oglasil in  se je  
spom nil s kakšnim  kapučinom, na 
davčni n im a jo  podatkov, ker ta 
dohodek ne gre v osnovo za dohod
n ino, ostane nam  le še proračun, 
da ugotovi nenaden in  nepričako
van dotok denarja v o b lik i davka 
na igre na srečo.
Na uredništvo smo pre je li le fo to
g ra fijo  srečnice, k i se je  odločila, 
da bo denar investira la  v izolsko 
m arino, h k ra ti pa  bo podprla  tud i 
adaptacijo cerkve M arije  Alietske. 
V imenu vseh Izolanov j i  iskreno 
zavidamo.



KDO BO NAŠ 
NOVI ŽUPAN?
Lokalne volitve se bližajo z bliskovito naglico in so 
vse bliže. Nam pa se niti sanja ne, koga in kaj 
bomo spet volili. Stranke so izumrle, poslanci se 
brigajo sami zase, vlada samo vlada...
Med novostmi marčevskih (ali aprilskih ali 
majskih) volitev so tudi neposredne volitve 
županov. Ti v bodoče sicer ne bodo imeli kakšne 
posebne funkcije, saj bodo bolj figure, odločali pa 
bodo tisti tam gor in njihovi zastopniki tukaj dol. 
Vseeno pa bi bilo zanimivo vedeti, koga bi za 
svojega župana izvolili Izolani. Glede na to, da še 
nihče ni izbral svojega kandidata imamo 
priložnost, da mi predlagamo svojega. Naredimo 
ga za župana že pred volitvami.

Sporočite nam vaš predlog na uredništvo: 
Mandrač, Veliki trg  1, Izola, lahko pa pustite 
tudi telefonsko sporočilo naši avtomatski tajnici, 
vsako dopoldne do 9 . ure na tel. 61-139.
Vaš predlog ne bo kar tako, saj bomo med tiste, ki 
bodo prav napovedali bodočega župana, izžrebali 
zavidanja vredno nagrado.

Pričakovanje novega leta je tudi v uredništvo Mandrača 
prineslo nekaj dobre volje. Kako tudi ne, saj smo se 
izmazali z dvojno številko in smo bili zadnji teden 
lanskega leta prosti. Pravzaprav niti ne, saj smo morali 
opraviti še to in ono obveznost. Med drugim smo morali 
opraviti tudi strokovno analizo naših redakcijskih 
kozarcev. In ker je kozarce lažje pregledovati polne kot 
prazne je bodoči izolski in sedanji koprski vinotekar 
Nikolaj Vodišek pripravil še krajšo analizo arhivskih vin, 
ki se je končala pozno v noč.
Na fotografiji je tisti del uredništvat ki je preživel 
pokušino prvih desetih vrst vina. Zenski del smo 
razumevajoče umaknili s fotografije.

Naenkrat je bilo slišati: ogenj, ogenj! In iz palme pred 
staro občino in sedanjo komunalo se je pokadilo. Pritekli 
so vrli udeleženci nekdanjih akcij NNNP in začeli udrihati 
po ognju, ki so ga očitno prižgali mulci, ki so preveč 
gledali televizijska poročila iz Sidneya. Potem so pritekli 
tisti z vodo, pritekli so firbci in ko je pritekel naš 
fotoreporter Ivan je bilo vse že mimo. Iz komunale še 
zdaj ni pritekel nihče.

IZOLACIJE
Lepo je hoditi po našem mestu in napenjati ušesa.
Lozej in Maraž sta menda na smrt skregana. Menda niti 
ne govorita med sabo in le čakata napake enega in 
drugega. Lozej je postal javno podjetje, Maražu in njegovi 
pa bodo morali postati d.o.o.
Aleš Bolje je na strokovnem usposabljanju na Japonskem, 
Marino Antolovič je na službenem potovanju v 
Singapuru, Marjan Tkalčič je na šolanju v Švici, Boris 
Benčič je na Šaredu. V povprečju smo vsi odpotovali v 
Livade.
Adaptacija cerkve Marije Alietske je nezakonita, saj tudi za 
to področje ni izdelan PUP. Razlika je le v tem, da župana, 
ki je menda ustavil hitro sprejemanje nadomestka za PUP, 
ta poseg v prostor ne moti.
Kadrovska politika v LDS je v krizi. Že nekaj časa ni slišati o 
novih rekordnih dosežkih pri igranju Tetrisa.
Delovni slogan predsednika IS, Davorina Adlerja: Ni 
odločitve, ki je ne morem sprejeti v desetih sekundah.

Izolator

Pred vami je eden od onesnaževalcev Izole, fotografiran na 
kraju zločina. Ker je zadeva še v postopku žal ne smemo 
odkriti njegovega obraza, lahko pa povemo, da gre za 
Dejana Guliča, ki v neposredni bližini svojega lokala (pri 
Kraljici) parkira avtomobil, ko z njim pripelje pijačo. Ker iz 
avta presenetljivo močno kaplja in curlja se te odpadne vode 
zbirajo na kamnitih ploščah, nado z dežnico potujejo v 
podploščje, kjer se zlivajo v mestno kanalizacijo in skupaj z 
drugo svinjarijo pritečejo v izolski zaliv. Vse govorjenje o 
onesnaževanju zaradi gradnje marine je torej odveč. Krivca 
je treba poiskati čisto drugje.



izolske cerkve: |V| AVER
Obljuba dela dolg. O b ljub ili smo vam 
fotoreportažo izolskih cerkva in  sedaj 
svoj dolg izpolnjujem o. Začenjamo z 
župnijsko cerkvijo Sv. Mavra, k i n i 
samo največja cerkev v mestu, ampak 
tud i stoji najviše in  je dobro vidna, še 
posebej z morja.
Župnijska cerkev Sv. Mavra se nahaja 
v katastrski občini Izola, parcela 
številka 558. Površina cerkve je 1145 
kvadratnih metrov, dolga pa je 52 
metrov. Deli se v  tr i ladje in  
prezbiterij. Cerkev je postavljena na 
nekoliko vlažna tla, na nekdanjem 
pokopališču. Zidana je leta 1547 v 
psevdoromanskem slogu bazilike. Leta 
1888 so pri g lavnih vratih  podaljšali 
cerkev za dolžino pevskega kora, leta 
1891 pa so podaljšali prezbiterij.
Oboje je dozidano v podobnem slogu. 
Strešna konstrukcija je še v 
zadovoljivem stanju. Streha je krita z 
navadnim i strešniki(kopami). 
Strelovoda nima, ima ga samo zvonik 
ob cerkvi. Streha ima le tu  in  tam 
odvodne žlebove in  odtočne cevi in  še 
te so nepravilno speljane skozi zidove, 
zlasti nad stranskima ladjama.
Celotna notranjščina cerkve je bila na 
novo prepleskana in  skoraj vse slike 
obnovljene v le tih  1980 - 1982. Od 
leta 1981 ima cerkev nov daritveni 
o ltar iz pazinskega marmorja. Enako 
ambon. Oboje je b ilo  narejeno po

načrtih arhitekta Franceta Kvaternika. 
Zakristija je kar prostorna, nad n jo  pa 
sta dve učiln ici. Na nasprotni strani 
ob prezbiteriju sta še dve učiln ic i za 
verouk. Nad učiln icam i so še tr i sobe, 
ki služijo za arhiv, in  hrambo 
cerkvenih predmetov, ki niso v  stalni 
rabi. Zunanje stene b i potrebovale 
prenovo, saj omet odpada na več 
mestih.
Zvonik se nahaja pred pročeljem 
cerkve, ločen kakih pet metrov od nje.

Zvonik je zidan v  letu 1585 iz 
navadnega istrskega kamna. 
Zunanjost je v  srednje dobrem stanju, 
ne moremo pa reči enako za 
notranjost. Podi, stopnišče, grede ... 
so že močno dotrajani, vendar 
zaenkrat še varni.
Taka je torej osebna izkaznica izolske 
župnijske cerkve, naslednjič pa si 
bomo pobliže pogledali najstarejšo 
izolsko cerkev, cerkev Marije Alietske.

NEKOČ SO ŽIVELI RIBICI
Slavko Gaberc 1. del

Morje - začetek življenja in  vsega kar 
nas obdaja, je im elo od vekomaj 
izredno pomembno vlogo; v 
obmorskih kra jih  in  deželah pa kar 
usodno, saj je b il skorajda celoten 
življenski cikel in  običaji neposredno 
vezan na največjo "mokro n jivo" - v ir 
življenja in  preživetja. Tudi skromni 
košček slovenske obale premore dokaj 
bogato in  pestro ribiško zgodovino, 
čeprav je le-ta organsko povezana z 
razvojem ribištva istrskega polotoka in  
Dalmacije.

POGLED V DALJNJO PRETEKLOST 
Začetki ribištva segajo v  daljn jo 
preteklost. Sprva je človek lov il ribe 
kar z brega s palico in  kijem, s sulico 
in  strelico ter preprostim trnkom . Ta 
najbolj p r im itiv n i način ribolova se je 
ohran il do današnjih dn i med 
domorodci Oceanije. V starejši kameni 
dobi je človek lov il ribe s trnkom , 
harpuno in  ostmi, v srednji kameni 
dobi pa je svojo ribolovno tehniko že 
izpopoln il z mrežo in  vršami, ki jih  je 
metal s svojega prim itivnega plovila.

Vse te priprave so bile seveda zelo 
preproste; prevladovali so kam niti 
trnki, pozneje iz kosti, roga in  lesa.
V bakreni dobi pa so naši davni 
predniki izdelali prvi pravi trnek z 
nazaj zavitim  trnčkom. Kovinske 
trnke so poznala tud i nekatera ilirska 
plemena na Balkanu, sicer pa so b ili 
prvi "p ion irji" množičnega ribolova 
Sumerci in  Feničani. Sledili so jim  
Egipčani, ki so prvi odkrili uporabo 
svinca na ribiških mrežah, ter Grki, ki 
so svoje ribolovne veščine ovekovečili 
na freskah in  posodah z. rib iškim i 
prizori. Grki so poznali tudi 
omamljanje rib z rastlinskim i sokovi, 
p le tli so vrvice iz konjske žime, razvili 
so nočni lov na sardele in druge ribe s 
pomočjo luči; poleg tega so po 
asirskem in egipčanskem zgledu go jili 
ribe tud i v ribn ik ih  že v 5. stoletju 
pr.n.š.
Z ribarjenjem je v zvezi tud i Platonova 
opomba, da zahteva ribolov več 
spretnosti in  domiselnosti kot fizične 
sile.
Obstaja tudi domneva, da so se Grki

tud i p rv i potaplja li zaradi nabiranja 
spužev v  nekaj desetmetrske globine. 
Od vekomaj so bile ribe zelo 
pomembna hrana, zlasti med 
vojaškim i akcijami, ker so se vojaki 
prehranjevali pretežno s suhim i in  
soljenim i ribami. Tako so denimo Grki 
"hitropotezno" ko lon iz ira li 
sredozemske obale in  otoke, med 
pomembnejšim i vzroki pa je b il lov na 
tune od Gibraltarja do Črnega morja. 
Po propadu
starorimske države je v Sredozemskem 
m orju pričelo nazadovati tudi morsko 
ribištvo, k čemur so precej pripom ogli 
tud i p irati. Ribolov je b il sicer daljše 
obdobje le lokalnega pomena in  se je 
razvijal zlasti tam, kjer so bile poleg 
bogatih ribo lovn ih  področij tudi 
ustrezne antropografske razmere. Pravi 
morski ribolov pa se je dejansko začel, 
ko si je človek spletel prvo ribiško 
mrežo. Ta način v izpopoln jeni obliki, 
se je ohranil do današnjih dn i in  po 
m nenju strokovnjakov se tudi v 

! p rihodn jih  sto letjih  ne bo bistveno 
I spremenil.



NOGOMET
VIHAR SE JE 
POLEGEL
Izolski nogometni prvo li
gaš bo morda le prebredel 
eno težjih obdobij v svo
jem prvoligaškem življen
ju. Kot je znano se je klub 
ob koncu jesenskega dela 
prvenstva znašel v neza
v id ljivem  položaju. Neiz
plačane plače nogome
tašev, neizplačane premije, 
zaostanki plačil trenerja in  
še nekaj dolgov iz prete
klosti je skupaj štelo v ne
kaj sto tisoč nemških 
mark.
V zadnjem trenutku so v 
klubu in  podjetju Belsport 
zbrali denar za plačilo 
trenerja, igralci pa so še de
cembra čakali na dobrotn i
ka, k i b i odprl mošnjo. Ko
maj izvoljena klubska 
uprava je na pol razpadla, 
ta jn ik  Babič in  direktor 
Belsporta Sandi Oblak sta 
hitela po Sloveniji in iska
la rešitve, na koncu pa se 
je vse izteklo v nasprotju z 
n jun im i idejami.
Drago M iku lin , ki je b il v 
klubu zadolžen za marketing je počasi prevzemal va
jeti v svoje roke, na koncu pa tudi dobil sponzorja, 
ki je pripravljen prevzeti breme kluba, seveda pod 
določenim i pogoji. Med temi so tud i kadrovske spre
membe v upravi kluba, saj zahteva izpraznitev pro
storov Belsporta, kjer naj b i uredil moderen go
stinski lokal, od iti je moral tud i ta jn ik  kluba. Novoi
menovan upravni odbor, ki je na h itro  kooptiral ne
katere nove člane je predsednikovanje zaupal M iku
linu, dejansko pa so v celoten projekt še najbolj vpe
t i Galeb (v podobi Radia Morje) in  ALG. Novi spon
zor menda prihaja iz Ljubljane, gre pa za podjetje, ki 
opravlja večje posle na Obali, zanima pa se tudi za 
enega od luških term inalov. Skratka, nogomet n i 
več zgolj nogomet, vanj so vpeti številni intresi, 
predvsem pa poslovni interesi, še posebej glede loka
cij, zemljišč, objektov itd. Če kdo m isli, da se spon
zorji zanimajo za nogometno igro se seveda močno 
m oti.
Igralci obljubljenega denarja še niso dobili, vendar 
imajo zagotovilo, da se bo to zgodilo do konca janu
arja, ko naj b i tud i uradno predstavili bodočega 
sponzorja kluba. Ta ne želi b iti imenovan vse dokler 
ne razrešijo vprašanj v zvezi z gostinskim objektom 
pod stadionom, ki je pač v lasti Belsporta.
Novost je morda še to, da se trener Sušak iz Hotela 
Marina seli v Hotel Halietum v San Simonu, v klubu 
si prizadevajo za ureditev pomožnega igrišča, igralci 
pa naj bi s pripravami začeli 15. januarja.
Se o p rihod ih  in odhodih. Nič posebnega se n i zgo
dilo, le da so Piranu posodili tr i mladince (Ubipari- 
poviča, Tičiča in  Furlaniča), za prihod v Izolo pa se 
menda zanimajo nekateri igralci Kopra, med temi 
tudi vratar Volk in  m ladi Burin.
Seveda pa je vse odvisno od razpleta s prevzemom 
oblasti v klubu-finančne in dejanske.

ROKOMET
ŠKOFOVA 
PIRANU ?

V

SPONZORJE?
m  m,*-n

Ena najboljših izolskih ro
kometašic zadnjih let bo, 
kot vse kaže, nadaljevala 
kariero v piranskem roko
metnem klubu, kjer jo 
potrebujejo v  boju za 
obstanek v lig i. V RK Izola 
inform acije o prestopu 
igralke še niso po trd ili, na 
vsak način pa gre za doka
jšnjo ošibitev domačega 
moštva, čeprav je po drugi 
strani res, da Škofova v 
zadnjem času n i dajala to
liko, kot bi lahko, poleg te
ga pa v klubu želijo graditi 
na m ladih igralkah, ki bo
do počasi prevzemale vse 
pomembnejše vloge v pr
vem moštvu.

JADRANJE
POČITKA NI

Jadralci skoraj ne poznajo 
več počitka. Nekatere po
sadke Burje so uspešno so
delovale na prednovoletni 
regati v Španiji, sicer pa se 
jadralci pripravlja jo v glav
nem na suhem. Tekmoval

ci obeh izolskih klubov (Burje in  O limpica) nabirajo 
moči v telovadnicah. Jadralci O lim pica se selijo iz te
lovadnice v  telovadnico, saj je večina objektov zase
denih z rekreativci in  term inov za treninge vrhuns
k ih  jadralcev skorajda ni. Trenirajo pod vodstvom 
Klavdija Pletikosa, na morje pa se bodo podali spet 
februarjavSkupaj z n jim i trenira tud i posadka v razre
du 470 ( Čopi-Jakomin), k i sicer tekmuje za portoroš
k i Jahtni klub.
Dodajmo še vest, da Djuro Babelič, jadralec O limpica 
že nekaj dn i sodeluje na največji regati na svetu, 
znanem Whitbreadu in  je tako prvi Slovenec, ude
leženec te regate okrog sveta.

Izolanke, lzoiani! Verjetno ste po časopisih, radiu in TV že zasle
dili, da smo poslanci državnega zbora in svetniki v državnem 
zboru po celi Sloveniji odprli poslanske pisarne.
Glede na to, da pop najnovejsih spremembah v Državnem zboru 
naša občina premore kar dva poslanca, je seveda normalno, da 
imamo tudi poslansko pisarno. Povedati vam moram, da je ta od
prta že tretji mesec, trenutno VSAK DRUGI PONEDELJEK V MESE 
CU od 17. do 19. ure. To pomeni, da me boste v februarju lahko 
obiskali v ponedeljek 14.2., v marcu prav tako v ponedeljek 14.3, 
v aprilu pa 11.4. in tako naprej s premorom v avgustu.
Čemu je pravzaprav namenjena poslanska pisarna? Vsekakor ne 
poslancem in poslankam ampak državljankam in državljanom, 
ueglede na to, ali so poslance iz svojega okraja volili ali ne. Odpr 
ta je zato, da se tam lahko posvetujete o vaših težavah in probfe 
mih za katere sodite, da vam jih  lahko pomagamo razrešiti. Pri
dete lahko tudi z idejami in predlogi, kako   .MKKHWiMwmmKKKM
kak zakon ali drugi predpis, k i jih  sprejema Državni zbor. Pride 
te pa lahko tudi na enostaven klepet o čemerkoli. V vsakem pri
meru ste dobrodošli in če Vas bo veliko bom seveda v poslanski 
pisarni večkrat in dlje.
Skratka, veselim se vsakega pogovora z vami in če rečem tako, po
meni, da mislim zares. Pomcui tudi, da mi ni odveč, če me ustavi
te na izolskih ulicah ali pokličete domov, ko je kaj nujnega in ne 
morete počakati do drugega ponedeljka v mesecu.
Prisrčno vas pozdravljam.

vaša poslanka 
Breda Pečan



Nobena skrivnost n i, da tu d i P rim orci radi 
pišejo. Včasih se jim  posreči izda ti tu d i kakšno 
kn jigo  in  s tem razveseliti tu d i kn jižn ičarke, k i 
pogrešajo kn jižne  nov ite te  ko t že jn i vodo. V letu 
1994 se nam obeta dokajšnje število  kn jižn ih  
novosti dom ačih  a li udom ačenih avtorjev, zato 
bo kar prav, da jih  na kra tko predstavimo. Pri 
založbi M IHELAČ bodo luč dneva zagledale 
kn jige v raz ličn ih  zbirkah. V p r ilju b lje n i zb irk i 
Brevir bo izšla kn jiga  OGLEDALO PREVARE. 
Avtorica  TEA ŠTOKA se ubada s k r it iš k im i zapisi 
o sodobni slovenski poeziji, kar gotovo n i lahka 
naloga, če pom is lim o, da je v S loven iji že več 
pesnikov ko t davkoplačevalcev. V zb irk i Izvirna 
slovenska beseda bodo bra lc i lahko občudovali 
KOSOVELOVE "KRAŠKE PESMI", izbor 
pesn ikovih  pesmi o Krasu, k i jih  je ob 90 . le tn ic i 
kraškega slavčka izbral Andrej Inkre t. V zb irk i 
Proza bo natisn jena kn jiga  ALOJZA REBULE - 
KAČJA ROŽA, rom an s tem atiko, k i sega v čas 
obeh tržaških procesov, deloma gledan iz 
zornega kota Ita lijana . Založba namerava s tem 
delom  počastiti tu d i pisate ljevo 70. le tn ico  
rojstva. V is ti zb irk i pričaku jem o tud i nov i 
rom an ANDREJA MOROVIČA. Roman 
VLADARKA, pisan v p rv i osebi ženskega spola, 
zajema obdobje š tir ih  desetletij (od srede 
petdesetih let, do danes). Zgleda, da se je tud i 
M orov ič  začel starati ... upajm o, da so to samo 
p rv i znaki. V is ti zb irk i ve liko  pričaku jem o od 
kn jižnega prvenca SEBASTIJANA PREGELJA, k i je 
svoji k ra tk i prozi nadel trip tih o vsko  ime: 
BURKAČI, SKRUNILCI IN  KRIVOPRISEŽNIKI. 
V e liko  obeta tu d i nov rom an JOŽETA FELCA - 
PREKLIC OBSEDNEGA STANJA, v katerem 
pisatelj obravnava tem atiko  današnjega časa (čas 
trezn itve) in  nas tore j sooča z našo lastno 
ž iv ljensko stvarnostjo.
Seveda ne bi b ilo  prav, če bi spregledali snovanje 
osta lih  p ri in  ob-m orskih  piscev, pisateljev in  
kajpada poetov. PESNIŠKEZBIRKE pospešeno 
p rip ra v lja jo  VESNA FURLANIČ-VALENTINČIČ, 
GORAN FILIPI, D INO  GRŽINIČ-SHARAN in 
verje tno  še kdo. PROZNA DELA so c ilj DIMITRIJA 
KRALJA, TOMA VID ICA, TINE MENIH, MILOJKE 
ŽIŽMOND-KOFOL, ROBERTA PIŠOTA-FIŠA, 
FRANJA FRANČIČA in  pa seveda neunič ljivega 
pisate lja is trsk ih  sag MARJANA TOMŠIČA. Vsem 
po tenc ia ln im  piscem, k i se niso našli na 
p riču joč ih  seznamih se v lju d n o  opravičujem o. In 
za konec samo še sklepna ugotovitev: nobena 
izmed navedenih k n již n ih  n ov ite t ne bo izšla pri 
koprski založbi LIPA. A li to  pom eni, da je 
založba Lipa odcvetela a li zgolj m enju je liste. 
Uganite sami?!

zabaval se je: Slavko Gaberc jun.

KULTURNIŠKE ISKRICE 
- OCVIRKI
ZVONKO GRAHEK, še vedno izolski župan, je povabil na 
"bojni posvet" zaslužne izolske kulturnike, ter jim  že 
vnaprej izrazil globoko sožale ob bližajočem se 
Prešernovem dnevu, ki ga nekateri za hec še vedno 
imenujejo - kulturni praznik ...
ERNEST CAH, dežurni mandračevski humo(rita)rist, se je 
lotil pisanja versko obarvanih humoresk, ker hoče vesoljni 
Izoli in okolici dokazati, da lahko tudi ateistični šalopisec 
spravi pod kapo Stvarnika in njegovega božjega služabnika 
(pastirja), izolskega župnika Andreja Sedeja.
DAVORIN JURKOVIČ, sekretar za družbene 
dejavnosti brez denarnice, je na predvečer sv. Miklavža 
tudi kulturnikom obljubil, da bo dal za vsako dejavnost 
nekaj malega. Verjetno je mislil na 
zobotrebce, ki jih  je podedoval od svoje sladkosnede 
predhodnice DUNJE KOMLJANEC-STEPANJEK. 
KRISTINA MENIH-TINA, vsestranska kulturna delavka in 
pisateljica, je javno demantirala, da je boljša polovica 
najbolj znanega izolskega oporečnika. Do tukaj vse lepo in 
prav vendar bralcem Mandrača še vedno ni jasno, komu 
pripada njena slabša polovica.
DRAGO MISLEJ-MEF, kronični novinar, urednik in 
radiognjavator, je z eno potezo uničil dve muhi: kot 
nvopečeni nekadilec je namreč prenehal podpirati ministra 
janeza Grosupeljskega in omogočil povišico honorarjev
nenasitnim mandračevskim novinarjem, kar znaša v 
tolarski vrednosti natanko 35,00 SIT na alavo 
ŽIVELI NEKADILCI!

MATIČNA KNJIŽNICA IZOLA
vabi na predstavitev tematske številke Časopisa 

za  kritiko znanosti (ČKZ)

MEDITERAN V SLOVENIJI
ki se bo zgodila v Četrtek 20. januarja  
1994v izolskem kulturnem domu.

Sodeloval bo odgovorni urednik Igor Pribac 
ob njem pa Še avto rji prispevkov: 

Bojan Baskar, Darko Darovec, Meta Krese-Baskar, ju lij Titi, 
Zorislava Žagar, M ate j Župančič in d ru g i. . 

moderator bo. Vida Gorjup - Posinkavlč

KNJIŽNI PROGRAM 
PRIMORSKIH 
AVTORJEV 
(A.D. 1994)



DEDEK MRAZ 
PRI BEGUNCIH
V Izoli že skoraj dve leti živi tudi približno 600  
začasnih beguncev, ki so se zatekli k nam zaradi 
vojne v Bosni in Hercegovini. Begunci so v glav
nem nastanjeni pri sorodnikih in znancih, neka
teri so si najeli turistične sobe pri naših somešča
nih, nekaj pa jih prebiva v camp prikolicah v 
avtocampu.
Med begunci je tudi 133 otrok do 15 leta starosti. Prav 
tem otrokom smo želeli ob koncu leta pokloniti skromni no
voletni paket. Želeli smo, da bi se tudi ti otroci veselili nove
ga leta, ki j im  bo morda prineslo mir v njihovi domovini. 
Decembra smo razposlali več prošenj za pomoč, da bi lah
ko obdarili te otroke.
Naši prošnji so ugodili: Exporter, tecom, Iskra Tech- 
nics, Šabič betonarna, Carboni Mario, Pertič Lu
cio, Sutlovič Cirila, Agostini Ennio, bife Doro, 
Obrtno združenje, Agraria Koper in Komunala 
Izola. Vsem iskrena hvala v imenu 133 begunskih otrok, 
ki so 29. 12 prejeli paket s sladicami, sadjem, igračkami in 
drugimi koristnimi potrebščinami.
Hvala Vam za vaše razumevanje.

RKS Izo la

prip is  uredništva: Občinska organizacija RK je poslala 
več k o t 100 prošenj za pom oč p r i o b d a ritv i o trok, rezul
ta t pa je v iden  iz  n jihove  zahvale. V op rav ič ilo  tis tim , k i 
niso p rispeva li ničesar smo d o lžn i povedati, da so neka
te ri med n jim i prispeva li - žal le za obdarovanje o trok  
uč ite ljev  osnovne šole Vojke Šmuc, k i so si b is tro  om is li
l i  akc ijo  brezplačnega Dedka Mraza.

KAJ BO Z REVOLUCIJO?

Svet k ra je v n e  s k u p n o s t i  II. d a je  v ja v n o  
o b ra v n a v o  p re d lo g  p r e im e n o v a n ja  u l ice  Okto
brske revolucije.
P red loga  n o ve g a  im e n a  u l ice  Oktobrske revolu
cije:
- Goldonijeva ulica /  Via Carlo Goldoni
- Ulica pri vodnjaku /  Via del pozzo

Svet KS II. v a b i  k ra ja n e ,  p o s e b e j  pa  p r e b iv a l 
ce u l ice  O k to b rs k e  re v o lu c i je ,  da  svo je  p r i 
p o m b e  in  m n e n ja  p o s re d u je jo  na  sedež KS, 
Ob s ta re m  z id o v ju  17, la h k o  p a  t u d i  te le fo n s 
ko na  61-483.

IVOVA
IVOVA
IMENA
Poleg oktobrske revolucije so v resnem postopku tud i 
preimenovanja nekaterih drugih u lic  in  trgov v starem  
delu mesta. Decembra je  svoje mnenje k predlogom  
preimenovanj podala tud i geodetska uprava iz  Kopra. In  
kakšni so predlogi ter kakšne pripombe geodetske uprave: 
Trg pri bolnici naj b i se preim enoval v Trg 
svetega Mavra, GU n im a pripom b.
Trg 22 . julija naj b i postal M anzio lijev  trg, 
Smrekarjeva u lica pa M anzio lijeva ulica. Ker oba 
predloga uporabljata isto ime in  sta različna le pristavka  
je treba enega odj>redlogov spremeniti. 
Gregorčičeva ulica se ohrani do Goriške 
ulice, od tam  pa do konca se preimenuje v Besenghijevo 
ulico. GU n im a pripom b na imeni, opozaija pa na stroške 
preoštevilčenja novoimenovanega dela ulice.
Trg 29 . november naj b i posta l Ploščad ob 
vratih, Kristanov trg pa Trg ob vratih. 
Pripomba GU: Eno od imen bo treba spremeniti, poleg 
tega že obstaja ulica ob vratih.
Kidričevo nabrežje naj b i postalo Sončno 
nabrežje. N i pripom b GU.
Skladiščna ulica spremeni le ita liansko ime. 
Namesto Via dei m agazzini se preimenuje v Via del 
Fondaco.
Ljubljanska ulica bo najverjetneje postala  
Coppova ulica, GU nim a pripom b na uporabo imena. 
Kraigherjeva ul! ica pa bo dobila svetniško 
ime in  sicer na j b i se imenovala Ulica svetega Petra. GU  
nim a pripomb.

P.S. Uredništvo Mandrača tud i ne, čeprav j ih  ima.

Zorka Sosič

 ..... —  _• Mislej, V. Ostrouška, N.Zajc, T. lerluga,
Orlando H. (fotoreporter), E. Šahbaz, I. Vrtnik-BlaŠko, 1. 
Knez, S. Gabre
Tehnični urednik: Davorin Marc
Tednik izhaja v nakladi 6000 izvodov, cena 0 Sit. 
Založnik, elektronski pprelom: GRAFFIT LINE, 
61-139
Tisk: Pigraf Piran

mm, mm

SMUČANJE
SPORTMAESTRAL CLUB VAM ZA TO ZIMSKO SEZONO PONUJA

VESELE POČITNICE NA SNEGU
v naslednjih terminih

SMUČANjE MED ZIMSKIMI POČITNICAMI
Od 26.2 do 4.3.1994, Stari vrh nad Škofjo Loko 
Namenjeno je osnovnošolcem in srednješolcem 

Cena je 240 DM in vključuje: prevoz, smučarska karta,
6 polnih penzionov, voditelji, organizacija

Prijave in informacije: Sportmaestral club d.o. o.
Izola, Kraška 1, te l.61-013

VABLJIVA 
KI ŽELITE

Z veseljem Vas

prodaje  
Oglasite se v 

vrednostnih

/ O



GALERIJE
Galerija ALGA - na ogled je prodajna razstava 
m ladih avtorjev, članov skupine LIK, ter 
predstavnikov naivne umetnosti(Generalič, 
Kovačič)
Galerija INSULA - Na ogled je prodajna razstava del 
priznanih slovenskih akademskih slikarjev grafikov 
in  kiparjev. Galerija je odprta od 9-13 in  od 16-19 
ure.
SGTŠ- Do 30. januarja si lahko ogledate razstavo 
"Kras".

Kino Odeon Izola
petek 14.1. - Premiera: VZHAjAjOČE SONCE ob 16., 
18.15 in 20.30
sobota 15.1. VZHAJAJOČE SONCE ob 16., 18.15 in 
20.30 uri
nedelja 16.1 KNJIGA O JUNGLI amer. risani ob 16.

NESPODOBNO POVABILO ob 18. in  20 uri 
ponedeljek 17.1. KNJIGA O JUNGLI ob 16. uri

NESPODOBNO POVABILO ob 18.
in  20. uri
torek 18.1. KNJIGA O JUNGLI ob 16. uri

NESPODOBNO POVABILO ob 18. in 20.
sreda 19.1. KNJIGA O JUNGLI ob 16. uri

NESPODOBNO POVABILO ob 18. in  20.
četrtek 20.1. KNJIGA O JUNGLI ob 16. uri

RED ROCK WEST ob 18. in  20. uri

Ko minejo novoletni prazniki, se vse umiri. Vse se 
vrne v ustaljene tire. Narava zaspi naprej, da 
ujame še dva slaba meseca zimskega spanja, psi in 
mačke se počasi otresajo pirotehnične paranoje, 
ljudje pa... ljudje pa nostalgično obujajo spomine 
na minulo ter nezadovoljno komentirajo praznike; 
češ še bolj bi ga lahko. No, že so tu nove dolžnosti, 
naloge in skrbi. Pa Marija 5edmica,a? Pa Marija 
Sedmica! 24 milijonov, to ni kar tako!

Mesojedec odkrit
Ni kaj, izolski dečki zaslužijo vse pohvale. Samo 
teden so potrebovali in  že so prije li mesojedca, ki je 
v lom il v Pomurkino prodajalno pod izolskim 
centralnim  stadionom. Škoda! Saj ne da bi 
opravičevali njegovo dejanje, ampak včasih je kar 
lepo se dosti in  dobro najesti.
Ostudnost brez primere
Nekateri resnično pretiravajo. Ljudje lahko marsikaj 
odpustimo, razumemo če nekdo rad zaspi, če se 
nekdo rad poveseli, toda nekateri resnično 
pretiravajo. Pomislite, naš soobčan je na dom prejel 
nenavadno čudno reč, zraven pa je bila priložena 
novoletna čestitka. Nenavadna čudna reč je imela 
obliko iztrebkov!
Bučno v Livadah
Tudi v Livadah so pretiravali. V polic ijskih zapiskih 
sicer n i zapisano koliko pom ladi je praznoval sin 
očeta in  mame, je pa mogla b iti okrogla obletnica, 
saj so kar dobro rajali. Toliko, da so kršili javni red 
in  m ir. Kazen je seveda grenka, k sodniku za 
prekrške bodo morali.
Alkohol ju je sprl
V Arrigoniju sta se sprla dva moška pod vplivom  
alkohola. Tudi za ta primer se polic isti niso ravo 
razpisali, le to, da so oba napotili k sodniku za 
prekrške. Mandračevi podtaln i agenti pa so izvedeli, 
da je b ilo bistvo spora v številu pop itih  rund.
Ne ravno zdrav, pa še divjal 
Neki Izolan je v  neki diskoteki divje rajal pod 
vplivom  alkohola, k ljub temu, da je b il pod 
zdravniškim nadzorom. Dečki s postaje so ga hoteli 
pridržati, vendar dežurni zdravnik pridržanja zaradi 
zdravstvenega stanja ni dovo lil. K sodniku za 
prekrške pa so ga vseeno napotili.
Prestrašen
Na postajo je prišel moški in  ves v strahu potožil, 
da mu sledijo ter da ga hočejo ub iti. Pa so v rli 
policisti h itro  spregledali tr ik  in ugotovili, da ima 
možak probleme sam seboj. Ugotovili so, da je v 
primer že vkjučeno zdravstvo.

Seveda teden ni minil brez prometnih nesreč. Štiri 
so se pripetile. Dečkom na postaji še od davno 
presedata zakonca v starem delu mesta, ki se spet 
nista razumela najbolje. Tudi še zadnji vzdihljaji 
petard so bili še slišni, pa zabava iz lokalov je 
motila sicer kar spokojni teden.

KONCERTI
sobota 15.1. šagra Sv. Antona v Kortah 
igrajo Agropop

VABI NK KORTE

KINO

RAZNO
Zapisnik izredne seje občinskega sveta Izole, na kateri se je razpravljalo o rekon
strukciji odseka ceste Izola - Piran. Izola se ne strinja z rekonstrukcijo odseka in na
vaja naslednje razloge: Ker občina ne vodi nobene trgovine po tej cesti s Piranom 
je sedanje stanje ceste zadovoljivo za peščce in jezdece. Na nekaterih mestih vpre
ga ne more voziti, ker je zgornja plast ceste (battuda) razrita in neenako razporeje
na. Kljub temu cesta n i nevarna in blatna, kot je to primer ceste v Kopru, ki je pov
sem neuporabna. Ob vsem tem ima občina Izola samo en voz(carrozza a nolo), na
menjen potniškemu prometu. Tudi ta se uporablja zelo malo, ker se promet odvija 
po morski poti ali z jezdnimi konji. Če kdo želi potovati z potniškim vozom, se mu 
ne more nič zgoditi, le potoval bo kake četrt ure več. Za tujce, ki bi hoteli potovati 
direktno iz Trsta v Piran je ta del ceste nezanimiv, ker se ne bi mogli prebiti čez ko
prski del ceste, ki je povsem zapuščen. Če hočejo Pirančani v Trst, uporabljajo 
morsko pot ali pa gozdne ceste čez Sečovlje. Kontaktiranje med občinami Izolo in 
Piranom pa poteka s pomočjo konjenikov. Zaradi navedenih argumentov omenje
ni del ceste ne bi prišel v  poštev vsaj toliko časa, dokler se ne popravi koprski del, 
ki je zanemarjen že celih 12 let.

>al

n asradna  n
številki smo vas povprašali po potopljeni 

1 ladji. Ime j i  je  bilo Rex, ladjo pa je  potopila 
angleških letal tipa Beaufighters, 8 
1944 na ovinku med Izolo in Koprom, 

ovinku rečemo Rex, včasih pa se Je kraj 
Ciro corazze. Med nekaj deset pravilnimi 
smo izžrebali Stipanckh Luciana. Bravo! 

Istra Cea men, Faraoni story) lahko 
tvu.

uganka pa se glasi: Koliko Je star 
' še ploveči izolski čoln In katera je  njegova 
številka?? Odgovore pošljite na uredništvo 

i Veliki trg 1 do torka 18. 1.

Ste že Mandračev 
naročnik?

Inf. 61 139


